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Kopie aan

1. Mededelingen, opvolging actiepunten, verslag 17 september

- BEY gaat zich de komende periode (met ingang van volgende week)

volledig richten op Covid-vaccinatie. Er wordt nog gekeken hoe haar

taken als [JEEETR zu!len worden waargenomen.

Het team Vaccins binnen PDC-19 is te klein en zal uitgebreid worden.

Ook de mensen die bij PG hiervoor werken, zullen dan onder [EXEX}
vallen.

Actie- Status

Actie houder

In gesprek om samenwerking met VWS-| PG en RIVM wacht op een nieuwe RVP-

RVP te verbeteren CIb programmamanager, daarna zullen de

overleggen tussen VWS en

programmamanager RVP weer worden

opgepakt.

VWS informeert bij WHO PG Afgerond. De certificaten zijn een jaar

contactpersonen hoe verder mbt GAPIII langer geldig, tot februari 2022. De

audit. wetgeving moet nog worden

aangepast, hopelijk lukt dat voor dat
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moment. De NAC zal nog contact met

RIVM opnemen voor een audit.

Kostenplaatje transitie KNCV

aanleveren

CIb Dit is aangeleverd en er zijn met

BEER spraken over gemaakt. Er

zal subsidiebudget worden

overgeheveld naar het CIb

programmabudget.

Additionele offerte in concept over

voedselinfecties delen

CIb Afgerond.

- N.a.v. het actiepunt over de GAPIII audit meldt #8 dat de nieuwe einddatum

samen lijkt te vallen met de verhuizing, en audit van het oude lab lijkt weinig

zinvol. Dit zal het CIb t.z.t. met de NAC bespreken.

- N.a.v. het actiepunt over de additionele offerte voedselinfecties meldtfERFEdat

VGPEEEEMheeft vrijgemaakt. Dit is te weinig om aan de adviezen van de OvV te

voldoen. PG heeft met VGP afgesproken dat deze activiteiten niet ten koste van

het PG-budget mogen gaan. CIb zal dit punt escaleren.

- M.b.t. de geoffreerde kosten om te voldoen aan de AVG wordt afgesproken dat

het CIb een toelichting op de kosten zal mailen naar[EE@CIb

2. Bespreekpunten

a) Microbiologische diagnostiek (bijlage 2)

SRE |icht toe dat de notitie beschrijft dat de publieke gezondheidstaak

van de laboratoria beter moeten worden ingericht. Corona heeft dit

dramatisch duidelijk gemaakt.

BEER beschriift de vierdeling van diagnostiek en licht de huidige

ontwikkelingen in de microbiologische diagnostiek toe die impact

hebben op de publieke gezondheidstaak van laboratoria. Nu gebeurt er

in MMLs veel op de pof voor de publieke gezondheid. Dit is kwetsbaar

en zou in de toekomst financieel goed moeten worden geregeld.

Corona toont aan dat we er baat bij hebben.

De evaluatie van de Algemene Rekenkamer is hier al op in gegaan,

en er zullen naar verwachting andere evaluaties volgen. Het lijkt

echter verstandig om vooruitlopend op de adviezen uit de evaluaties

gezamenlijk verbeteringen te exploreren. Hiertoe zou BE graag eerst

een principebesluit willen: wil je vanuit de publieke gezondheid
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investeren in microbiologische diagnostiek, aanvullend op het labwerk

dat reeds voor de curatieve zorg wordt gedaan? Zo ja, dan moet

worden onderzocht welke structuur hiervoor moet worden opgebouwd.

Vroeger bestonden er aparte labs voor publieke diagnostiek, deze zijn

inmiddels opgegaan in de MMLs opgegaan. Mogelijk kan dit zo blijven,

indien helder wordt gemaakt welke publieke diagnostiek van de MMLs

wordt verwacht. Aanvullend hierop is een netwerk van referentielabs

nodig voor bepzaalde micro-organismen. Met een goede governance en

passende financiering is het verkrijgen van de data voor de publieke

gezondheid dan vanzelfsprekend.

Daarnaast licht twee coronaspecifieke punten toe:

1 BES leit ervoor dat de testrobots na corona benut worden voor

de versterking van publieke diagnostiek. In dat geval is het logisch

dat ze naar het RIVM komen, zodat er een structuur kan worden

opgezet om publieke diagnostiek snel te kunnen opschalen. Clb

zal hier een nota voor opstellen. @CIb

2. De rioolwatersurveillance wordt nu sterk uitgebreid voor corona,

inclusief de bijbehorende infrastructuur. Het kan echter veel

breder worden ingezet (bijv. voor het vinden van drugssporen,

ABR).

IEEE de constatering dat het belangrijk is hier vast

over na te denken in klein comité. PDC-19 zal hier ook bij betrokken

moeten worden om hun ideeén te horen over de inrichting van

publieke microbiologische diagnostiek. Ook is van belang hoe Dienst

Testen i.o. zich hiertoe verhoudt en wat de looptijd daarvan is.

Er wordt gesproken over welke aspecten er besproken dienen te

worden in klein comité, zoals de verantwoordelijkheidsverdeling en

benodigde investeringen (financieel en in infrastructuur).

Afgesproken wordt dat er in januari een overleg wordt ingepland met

1019659

Pagina 3 van 8



1019659

b) Calamiteitenbudget (bijlage 3)

c)

De prognose voor de uitputting van het calamiteitenbudget wordt

doorgenomen. De prognose betreft €30 miljoen. [REG meldt dat er nog

veel budget voor de nationale rioolwatersurveillance over is omdat er

nog niet dagelijks bemonsterd wordt. Hoeveel er overblijft is echter

nog onduidelijk: de Unie van Waterschappen heeft VWS om geld

verzocht voor het optuigen van de infrastructuur, dit kan eventueel uit

het RIVM-budget bekostigd worden. PG zal bij PDC-19 informeren of

dit wenselijk is. Dit kan dan nog meegenomen worden in de

goedkeuringsbrief voor deze additionele opdracht. @PG

Wat er uiteindelijk aan budget overblijft voor de

rioolwatersurveillance, kan verrekend worden met het

calamiteitenbudget.

Het CIb zal zodra de realisatie t/m november bekend is (begin

december) een nieuwe prognose naar PG sturen. @CIb

Actualiteiten (Westnijlvirus, nertsen, vogelgriep)

De actualiteiten worden besproken.

PG is op de hoogte van de ontwikkelingen rond de nertsen, dit

behoeft geen verdere bespreking. Ook de vogelgriep hoeft nu niet te

worden besproken aangezien het geen zoénotische variant betreft.

Wel geeft PG n.a.v. de nertsen een toelichting op de acties n.a.v. de

motie van Ouwehand over een ambitieus plan van aanpak om het

risico op het ontstaan van zodnosen te verkleinen. VWS overweegt

een expertteam op te zetten. Het team zal gevraagd worden om een

risico-analyse te maken, witte viekken te identificeren en in kaart te

brengen hoe risico’s op zodnosen verkleind kunnen worden. N.a.v. de

nertsen wil men bovendien de zoénosestructuur evalueren.

EEE memoreert dat een jaar of zes geleden een rapport is opgesteld

over de belangrijkste zoénosen die een bedreiging vormen voor de

mens (EmZoo), waarna de One Health approach - inclusief de

zoonosenstructuur - is gelanceerd. Ook n.a.v. Q-koorts is reeds een

hoop gebeurd. Een herhaling van zetten zou voorkomen moeten
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d)

e)

worden. [EE peaamt dit maar vult aan dat de impact van de politiek

de afgelopen jaren is toegenomen en dat een herijking daarom

relevant lijkt.

M.b.t. Westnijlvirus (WNV) meldt FEES dat er 7 humane gevallen,

meerdere muggen en vogels positief bevonden zijn. In december is er

een responsteam dat zich zal buigen over het beleid voor 2021. Er zal

onder meer gesproken worden over voorlichting (0.2. voor specifieke

risicogroepen zoals transplantatiepatiénten), de risico’s voor paarden

(die kunnen overlijden aan WNV) en de gevolgen voor bloeddonaties.

Omdat WNV wordt overgedragen door inheemse muggen ligt het in de

lijn der verwachting dat WNV volgend jaar zal toenemen in Nederland.

VWS zal in januari een beleidsreactie geven op de brief van het

responsteam. Indien de GS-staf van 14 december doorgaat, zal GREY
Minister van Ark informeren over het responsteam van 9 december.

@CIb

Stand van zaken hpv-vaccinatie en gesprek met JGZ over prioritering

(toelichting VWS)

EEEQ meldt dat de JGZ heeft aangegeven door drukte rondom corona

nu geen mogelijkheden te hebben om de hpv-vaccinatie uit te breiden

naar 9-jarigen of de inhaalcampagne uit te voeren. Het idee is nu om

de inhaalslag daarom niet in drie jaar maar in twee jaar uit voeren, en

de vaccinatie voor 9-jarigen uit te stellen naar 2022. Besproken wordt

dat de hpv-vaccinatie niet gelijktijdig met de BMR-vaccinatie gegeven

mag worden, omdat deze mogelijkheid niet is onderzocht door de

farmacie. Omdat het een levend verzwakt en een dood vaccin betreft,

valt er echter geen interferentie te verwachten. Er zal worden

uitgezocht of een dergelijk onderzoek in 2021 alsnog kan

plaatsvinden.

Toekomstige governance publieke gezondheidszorg (toelichting VWS)

BES elt dat de coronacrisis knelpunten heeft blootgelegd in de

governance van de publieke gezondheidszorg (verhouding Rijk-RIVM-
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f)
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GGD'en), waaronder de (on)mogelijkheid om de GGD’en aan te

sturen. En naar verwachting speelt dit ook breder. Veel politieke

partijen roepen nu dat er meer regie vanuit de Rijksoverheid nodig is.

Veranderingen in governance zullen waarschijnlijk een

gespreksonderwerp aan de formatietafel worden. VWS heeft daarom

een projectteam ingericht dat een knelpuntenanalyse moet uitvoeren

en verschillende oplossingsrichtingen moet schetsen (de verwachting

is niet dat er onder dit kabinet nog beslissingen worden genomen).

In het BO Publieke Gezondheid zal dit onderwerp geagendeerd

worden. [EEN hier namens het RIVM aan deelnemen,

het is belangrijk dat CIb hier goed op aangesloten is.

BEY raat hoe de blootgelegde knelpunten, en mogelijk ook

andere aspecten van de coronacrisis, het momenteel gepauzeerde

traject voor de modernisering van de Wpg beinvioeden. VWS wil dit in

twee stappen aanpakken, te beginnen met wetswijzigingen voor zaken

die al lagen en spoed hebben (zoals de NAC, een besluit rondom het

centrale register covid-vaccinatie, de eerder gesignaleerde

aanpassingen in meldingsplichten). Daarna kunnen andere zaken

worden opgepakt, zoals het doorvoeren van wijzigingen uit de

contourennota en wijzigingen die voort gaan komen uit het

governancetraject. BEY raact contact op te

nemen met [IEEE over de startnota van afgelopen januari.

RVS-advies: stand van zaken (toelichting VWS)

SRE meldt dat de eerste verkenning niet heeft opgeleverd wat VWS

had gehoopt, maar dat RVS na een interventie van VWS opnieuw aan

de slag is. In januari wordt het resultaat hiervan verwacht. Er is een

lijst met nhamen doorgegeven van mensen die RVS moet interviewen,

waaronder mensen van het RIVM. Half december is er een eerste

tussenstand-gesprek met PG, als daar iets uitkomt zal PG dit delen

met CIb. @PG
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g) Overlegstructuur P15 en P19 (bijlage 4)

Iedereen is akkoord met voorstel voor een overlegstructuur over

programma 15 en programma 19, een back-to-back organisatie van

overleggen lijkt nuttig. Zowel PG als CIb zien er meerwaarde in dat

deels dezelfde mensen bij beide programma’s betrokken zijn.

3. WVTTK

Mondiaal tekort aan pipetpunten

EEmeldt dat er mondiaal een tekort aan pipetpunten is. Ze worden heel

veel gebruikt in het lab, er wordt nu geprioriteerd waarvoor ze worden

ingezet. VWS is hiervan op de hoogte. PG zal bij GMT navragen of zij hier

nog actie op ondernemen. @PG

Input CIb voor ECDC-vergaderingen

VWS merkt dat het in de coronahectiek lastig is om CIb-input te krijgen op

de stukken voor ECDC-vergaderingen. Input is echter essentieel omdat er

momenteel voorstellen worden gedaan om het mandaat van ECDC, EMA

en de Preparedness & Response structuur te veranderen. Dit razkt het CIb-

werk direct. CIb onderschrijft dit belang, en heeft het opgepakt. Er zal

z.s.m. input naar PG worden gestuurd. [ERE informeert naar de

vervolgstappen.BER oe-ft aan dat het onderwerp ter informatie is

besproken op het MB ECDC en dat besluitvorming bij Europese commissie

en het Europees Parlement ligt. Het MB ECDC heeft hier input voor aan

mogen leveren.

h) Actiepunten

Actie Actie-

houder

Na start nieuwe RVP-programmamanager: in gesprek om

samenwerking met VWS-RVP te verbeteren

PG en

Clb

Toelichting op AVG-kosten naar PG Clb

Nota opstellen over het mogelijke gebruik van testrobots voor publieke

microbiologische diagnostiek na de coronacrisis.

Clb

Afspraak inplannen tussen| sie =

microbiologische diagnostiek voor de publieke gezondheid

PG

Bij PDC-19 navragen of de Unie van Waterschappen betaald kan PG
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worden via het RIVM

In december een nieuwe prognose voor het calamiteitenbudget Clb

afgeven.

Van Ark informeren over het responsteam van 9 december indien de Clb

GS-staf van 14 december live doorgaat.

Indien relevant: resultaten tussenstand gesprek met RVS delen met PG

CIb

Informeren of GMT actie onderneemt op het tekort aan pipetpunten PG
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